

UNITED NATIONS/NATIONS UNIES



**TRUSTEESHIP COUNCIL
OFFICIAL RECORDS
SEVENTH SPECIAL SESSION**

12-20 September 1957

RESOLUTIONS

**CONSEIL DE TUTELLE
DOCUMENTS OFFICIELS
SEPTIEME SESSION EXTRAORDINAIRE**

12-20 septembre 1957

SUPPLEMENT No. 1

NEW YORK

**SALES AGENTS FOR UNITED NATIONS PUBLICATIONS
DEPOSITAIRES DES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES**

ARGENTINA-ARGENTINE

Editorial Sudamericana S.A., Alsina 500, Buenos Aires.

AUSTRALIA-AUSTRALIE

H. A. Goddard, 255a George St., Sydney; 90 Queen St., Melbourne.

Melbourne University Press, Carlton N.3, Victoria.

AUSTRIA-AUTRICHE

Gerald & Co., Graben 31, Wien, 1.
B. Wüllerstorff, Markus Sittikusstrasse 10, Salzburg.

BELGIUM-BELGIQUE

Agence et Messageries de la Presse S.A., 14-22 rue du Persil, Bruxelles.

W. H. Smith & Son, 71-75, boulevard Adolphe-Max, Bruxelles.

BOLIVIA-BOLIVIE

Librería Selecciones, Casilla 972, La Paz.

BRAZIL-BRESIL

Livraria Agir, Rio de Janeiro, Sao Paulo and Belo Horizonte.

CAMBODIA-CAMBODGE

Papeterie-Librairie Nouvelle, Albert Portail, 14 Avenue Boulloche, Pnom-Penh.

CANADA

Ryerson Press, 299 Queen St. West, Toronto.

CEYLON-CÉYLAN

Lake House Bookshop, The Associated Newspapers of Ceylon, Ltd., P. O. Box 244, Colombo.

CHILE-CHILI

Editorial del Pacifico, Ahumada 57, Santiago.

Librería Ivens, Casilla 205, Santiago.

CHINA-CHINE

The World Book Co., Ltd., 99 Chung King Road, 1st Section, Taipei, Taiwan.
The Commercial Press Ltd., 211 Honan Rd., Shanghai.

COLOMBIA-COLOMBIE

Librería América, Medellín.
Librería Buchholz Galería, Bogotá.
Librería Nacional Ltda., Barranquilla.

COSTA RICA-COSTA-RICA

Trejos Hermanos, Apartado 1313, San José.

CUBA

La Casa Belga, O'Reilly 455, La Habana.

CZECHOSLOVAKIA-TCHÉCOSLOVAQUIE

Ceskoslovensky Spisovatel, Národní Trída 9, Praha 1.

DENMARK-DANEMARK

Einar Munksgaard, Ltd., Norregade 6, København, K.

**DOMINICAN REPUBLIC-
REPUBLIQUE DOMINICAINE**

Librería Dominicana, Mercedes 49, Ciudad Trujillo.

ECUADOR-EQUATEUR

Librería Científica, Guayaquil and Quito.

EGYPT-EGYPTE

Librairie "La Renaissance d'Égypte", 9 Sh. Adly Pasha, Cairo.

EL SALVADOR-SALVADOR

Manuel Navas y Cia., 1a. Avenida sur 37, San Salvador.

FINLAND-FINLANDE

Akateeminen Kirjakauppa, 2 Keskuskatu, Helsinki.

FRANCE

Editions A. Pédone, 13, rue Soufflot, Paris V.

GERMANY-ALLEMAGNE

R. Eisenschmidt, Kaiserstrasse 49, Frankfurt/Main.

Elwert & Meurer, Hauptstrasse 101, Berlin-Schöneberg.

Alexander Horn, Spiegelgasse 9, Wiesbaden.

W. E. Saarbach, Gereonstrasse 25-29, Köln (22c).

GREECE-GRECE

Kauffmann Bookshop, 28 Stadion Street, Athènes.

GUATEMALA

Sociedad Económica Financiera, Edificio Briz, Despacho 207, 6a Av. 14-33, Zona 1, Guatemala City.

HAITI

Librairie "A la Caravelle", Boite Postale 111-B, Port-au-Prince.

HONDURAS

Librería Panamericana, Tegucigalpa.

HONG KONG-HONG-KONG

The Swindon Book Co., 25 Nathan Road, Kowloon.

ICELAND-ISLANDE

Bokaverzlun Sigfusar Eymundssonar H. F., Austurstraeti 18, Reykjavik.

INDIA-INDE

Orient Longmans, Calcutta, Bombay, Madras and New Delhi.

Oxford Book & Stationery Co., New Delhi and Calcutta.

P. Varadachary & Co., Madras.

INDONESIA-INDONESIE

Pembangunan, Ltd., Gunung Sahari 84, Djakarta.

IRAN

"Guity", 482 Avenue Ferdowsi, Teheran.

IRAQ-IRAK

Mackenzie's Bookshop, Baghdad.

ISRAEL

Blumstein's Bookstores Ltd., 35 Allenby Road, Tel-Aviv.

ITALY-ITALIE

Librería Commissionaria Sansoni, Via Gina Capponi 26, Firenze.

JAPAN-JAPON

Maruzen Company, Ltd., 6 Tori-Nichome, Nihonbashi, Tokyo.

LEBANON-LIBAN

Librairie Universelle, Beyrouth.

LIBERIA

J. Momolu Kamara, Monrovia.

LUXEMBOURG

Librairie J. Schummer, Luxembourg.

MEXICO-MEXIQUE

Editorial Hermes S.A., Ignacio Mariscal 41, México, D.F.

NETHERLANDS-PAYS-BAS

N.V. Martinus Nijhoff, Lange Voorhout 9, 's-Gravenhage.

NEW ZEALAND-NOUVELLE-ZELANDE

United Nations Association of New Zealand, C.P.O. 1011, Wellington.

NORWAY-NORVEGE

Johan Grundt Tanum Forlag, Kr. Augustsgt 7A, Oslo.

PAKISTAN

The Pakistan Co-operative Book Society, Dacca, East Pakistan (and at Chittagong).

Publishers United Ltd., Lahore.

Thomas & Thomas, Karachi, 3.

PANAMA

José Menéndez, Plaza de Arango, Panamá.

PARAGUAY

Agencia de Librerías de Salvador Nizza, Calle Pte. Franco No. 39-43, Asunción.

PERU-PEROU

Librería Internacional del Perú, S.A., Lima and Arequipa.

PHILIPPINES

Alemar's Book Store, 749 Rizal Avenue, Manila.

PORTUGAL

Livraria Rodrigues, 186 Rua Aurea, Lisboa.

SINGAPORE-SINGAPOUR

The City Book Store, Ltd., Winchester House, Collyer Quay.

SPAIN-ESPAGNE

Librería Bosch, 11 Ronda Universidad, Barcelona.

Librería Mundi-Prensa, Lagasca 38, Madrid.

SWEDEN-SUEDE

C. E. Fritze's Kungl. Hovbokhandel A-B, Fredsgatan 2, Stockholm.

SWITZERLAND-SUISSE

Librairie Payot S.A., Lausanne, Genève.
Hans Raunhardt, Kirchgasse 17, Zurich 1.

SYRIA-SYRIE

Librairie Universelle, Damas.

THAILAND-THAÏLANDE

Pramuan Mit Ltd., 55 Chakrawat Road, Wat Tuk, Bangkok.

TURKEY-TURQUIE

Librairie Hachette, 469 Istiklal Caddesi, Beyoglu, Istanbul.

**UNION OF SOUTH AFRICA-
UNION SUD-AFRICAINE**

Van Schaik's Bookstore (Pty.), Ltd., Box 724, Pretoria.

UNITED KINGDOM-ROYAUME-UNI

H. M. Stationery Office, P.O. Box 569, London, S.E.1 (and at H.M.S.O. shops).

**UNITED STATES OF AMERICA-
ETATS-UNIS D'AMERIQUE**

International Documents Service, Columbia University Press, 2960 Broadway, New York 27, N. Y.

URUGUAY

Representación de Editoriales, Prof. H. D'Elia, Av. 18 de Julio 1333, Montevideo.

VENEZUELA

Librería del Este, Av. Miranda, No. 52, Edf. Galipán, Caracas.

VIET-NAM

Papeterie-Librairie Nouvelle, Albert Portail, Boite Postale 283, Saigon.

YUGOSLAVIA-YOUGOSLAVIE

Cankarjeva Založba, Ljubljana, Slovenia.
Drzavno P-educece, Jugoslovenska Knjiga, Terazije 27/11, Beograd.

(56B1)

Orders and inquiries from countries where sales agents have not yet been appointed may be sent to: Sales and Circulation Section, United Nations, New York, U.S.A.; or Sales Section, United Nations Office, Palais des Nations, Geneva, Switzerland.

Les commandes et demandes de renseignements émanant de pays où il n'existe pas encore de dépositaires peuvent être adressées à la Section des ventes et de la distribution, Organisation des Nations Unies, New-York (Etats-Unis d'Amérique), ou à la Section des ventes, Organisation des Nations Unies, Palais des Nations, Genève (Suisse).

Litho, in U.N.

Price: \$U.S. 0.10; 9d. stg.; Sw. fr. 0.40
(or equivalent in other currencies)

27598-October 1957-2,850

UNITED NATIONS/NATIONS UNIES



**TRUSTEESHIP COUNCIL
OFFICIAL RECORDS
SEVENTH SPECIAL SESSION**

12-20 September 1957

RESOLUTIONS

**CONSEIL DE TUTELLE
DOCUMENTS OFFICIELS
SEPTIEME SESSION EXTRAORDINAIRE**

12-20 septembre 1957

SUPPLEMENT No. 1

NEW YORK

NOTE

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

The arabic and roman numerals identifying each resolution indicate, respectively, the number of the resolution and the number of the session at which it was adopted. In the case of a special session, the letter "S" precedes the roman numerals.

T/1341
September 1957

*
* *

NOTE

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

Les résolutions sont désignées par deux nombres: l'un en chiffres arabes qui indique le numéro de la résolution, l'autre en chiffres romains qui indique la session à laquelle la résolution a été adoptée. Dans le cas d'une session extraordinaire, le nombre en chiffres romains est précédé de l'initiale "S", de l'anglais "Special".

T/1341
Septembre 1957

TABLE OF CONTENTS

	<u>Page</u>
Resolution adopted by the Trusteeship Council at its seventh special session	
1785 (S-VII). The future of Togoland under French administration.	1
Other decisions taken by the Trusteeship Council at its seventh special session	
Adoption of the agenda	2
Special report of the Council on the future of Togoland under French administration . . .	2

TABLE DES MATIERES

	<u>Pages</u>
Résolution adoptée par le Conseil de tutelle à sa septième session extraordinaire	
1785 (S-VII). Avenir du Togo sous adminis- tration française	1
Autres décisions prises par le Conseil de tutelle à sa septième session extraordinaire	
Adoption de l'ordre du jour	2
Rapport spécial du Conseil relatif à l'avenir du Togo sous administration française . . .	2

RESOLUTION
adopted by the
TRUSTEESHIP COUNCIL
at its seventh special session

1785 (S-VII). The future of Togoland under French administration

The Trusteeship Council,

Having received the report of the United Nations Commission on Togoland under French Administration^{1/}, prepared pursuant to General Assembly resolution 1046 (XI) of 23 January 1957,

Having taken note of the presentation of the report to the Council by the Chairman of the Commission,

Having taken note of the statement of the representative of the Government of France and that of the representative of the Government of Togoland,^{2/}

1. Expresses its appreciation to the members of the United Nations Commission on Togoland under French Administration for the unanimous and comprehensive report which they have submitted on the situation in the Territory resulting from the practical application of the new Statute and the conditions under which it is being applied;

2. Commends the Administering Authority for broadly interpreting and liberally applying the Statute of 24 August 1956, as modified on 22 March 1957;

3. Notes with satisfaction the exercise by the Togoland authorities of the powers transferred to them under the Statute, and the intention of the Togoland Government to hold new elections before 1960, on the basis of direct universal suffrage for a new Legislative Assembly;

4. Considers that the report, as well as the statements made before the Trusteeship Council at its seventh special session, by the representative of the Government of France and the representative of the Government of Togoland, provides a useful and constructive basis for consideration and action by the General Assembly with a view to reaching a mutually satisfactory solution in accordance with the Charter of the United Nations and the Trusteeship Agreement;

5. Decides to transmit to the General Assembly the report of the Commission, together with the proceedings of the Trusteeship Council,^{3/} in order to set in motion an appropriate procedure for the early attainment of the final objective of the Trusteeship System.

846th meeting,
19 September 1957.

^{1/} Official Records of the Trusteeship Council, Seventh Special Session, Supplement No. 2 (T/1336 and Add.1 and 2).

^{2/} Official Records of the General Assembly, Twelfth Session, Annexes, agenda item 37, document A/3676, annex II.

^{3/} Official Records of the Trusteeship Council, Seventh Special Session, 841st to 847th meetings.

RESOLUTION
adoptée par le
CONSEIL DE TUTELLE
à sa septième session extraordinaire

1785 (S-VII). Avenir du Togo sous administration française

Le Conseil de tutelle,

Ayant été saisi du rapport de la Commission des Nations Unies pour le Togo sous administration française^{1/}, préparé conformément à la résolution 1046 (XI) de l'Assemblée générale, en date du 23 janvier 1957,

Ayant pris note de la présentation du rapport au Conseil par le Président de la Commission,

Ayant pris note de la déclaration du représentant du Gouvernement français et de celle du représentant du Gouvernement togolais^{2/},

1. Remercie les membres de la Commission des Nations Unies pour le Togo sous administration française du rapport unanime et complet qu'ils ont présenté en ce qui concerne la situation résultant, dans le Territoire, de l'application pratique du nouveau statut et des conditions de sa mise en œuvre;

2. Félicite l'Autorité administrante d'interpréter largement et d'appliquer libéralement le statut du 24 août 1956, tel qu'il a été modifié le 22 mars 1957;

3. Note avec satisfaction que les autorités togolaises exercent les pouvoirs qui leur ont été transférés en vertu du statut et que le Gouvernement togolais a l'intention d'organiser de nouvelles élections au suffrage universel et direct avant 1960 en vue d'élire une nouvelle Assemblée législative;

4. Considère que le rapport et les déclarations faites devant le Conseil de tutelle, à sa septième session extraordinaire, par les représentants des Gouvernements français et togolais fournissent à l'Assemblée générale une base utile et constructive pour examiner la question et décider des mesures à prendre en vue de trouver une solution mutuellement satisfaisante, conforme à la Charte des Nations Unies et à l'Accord de tutelle;

5. Décide de transmettre à l'Assemblée générale le rapport de la Commission ainsi que les actes du Conseil de tutelle^{3/}, afin que soit mise en train une procédure appropriée permettant d'atteindre rapidement les fins dernières du régime de tutelle.

846ème séance,
19 septembre 1957.

^{1/} Documents officiels du Conseil de tutelle, septième session extraordinaire, Supplément No 2 (T/1336 et Add.1 et 2).

^{2/} Documents officiels de l'Assemblée générale, douzième session, Annexes, point 37 de l'ordre du jour, document A/3676, annexe II.

^{3/} Documents officiels du Conseil de tutelle, septième session extraordinaire, 841ème à 847ème séances.

OTHER DECISIONS
taken by the
TRUSTEESHIP COUNCIL
at its seventh special session

Adoption of the agenda

At its 841st meeting, on 12 September 1957, the Council adopted the agenda of its seventh special session.^{4/}

Special report of the Council on the future of Togoland under French administration

At its 847th meeting, on 20 September 1957, the Council adopted its special report to the General Assembly on the future of Togoland under French administration.^{5/}

^{4/} Ibid., Seventh Special Session, prefatory fascicle.

^{5/} Official Records of the General Assembly, Twelfth Session, Annexes, agenda item 37, document A/3676.

AUTRES DECISIONS
prises par le
CONSEIL DE TUTELLE
à sa septième session extraordinaire

Adoption de l'ordre du jour

A sa 841^{ème} séance, le 12 septembre 1957, le Conseil a adopté l'ordre du jour de sa septième session extraordinaire^{4/}.

Rapport spécial du Conseil relatif à l'avenir du Togo sous administration française

A sa 847^{ème} séance, le 20 septembre 1957, le Conseil a adopté son rapport spécial à l'Assemblée générale relatif à l'avenir du Togo sous administration française^{5/}.

^{4/} Ibid., septième session extraordinaire, fascicule liminaire.

^{5/} Documents officiels de l'Assemblée générale, douzième session, Annexes, point 37 de l'ordre du jour, document A/3676.